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Høringsuttalelse - Jønsberg videregående skole må beholdes 
 
Det pågår nå en prosess i Innlandet fylkeskommune der den fremtidige strukturen for 
det videregående skoletilbudet i fylket skal fastlegges.  
Som en følge av nedgang i antall elever i videregående opplæring i Innlandet, vil de 
økonomiske rammene strammes inn. Derfor har administrasjonen i fylket foreslått 
kutt i det totale tilbudet av opplæringsplasser i fylket. En av skolene som blir vurdert 
avviklet er Jønsberg videregåendeskole. 
 
Fylkeskommunedirektøren har i forkant av den videre behandlingen utarbeidet et 
grundig beslutningsgrunnlag bla. med en egen vurdering av naturbruksskolene i 
fylket.  
 
Fylkesutvalget vedtok 30.04.24 å sende flere alternativer til ny skole- og 
tilbudsstruktur ut på høring. Under den politiske behandlingen vedtok fylkesutvalget, 
under punkt 4, blant annet følgende:  
«Naturbruk ved Solør vgs opprettholdes ved at Jønsberg vgs avvikles. Øvrig tilbud på 
Jønsberg vgs flyttes til andre skoler i Hamarregionen, eller avvikles. Alternativet 
forutsetter at Solør vgs samles på skolested Våler. Alternativet innebærer også at det 
kan bli nødvendig å se på fordeling av fag på de tre gjenværende naturbruksskolene 
(Storsteigen, Solør og Lena-Valle).» 
 
Stange Arbeiderparti gir sin fulle støtte til uttalelsen som er sendt inn fra regionrådet 
(IPR) i Hamarregionen. Vi vil spesielt understreke de tre grunnleggende 
perspektivene som de fire kommunene i fellesskap har løftet fram:  
  
1.  Alle regioner skal og må ha et utdanningstilbud på videregående skolenivå.  
2.  Elevtallsutviklingen og søkning til videregående skoler i Hamarregionen må 

gjenspeiles i skoletilbudet.  
3.  Vi aksepterer ikke en nedleggelse av tilbudet ved Jønsberg videregående 

skole i en av landets viktigste jordbruksregioner.  
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Stange Arbeiderparti vil også på samme måte vise til Stange kommunestyre sitt 
enstemmige vedtak i forbindelse med deres uttalelse pr. 19.06.-24. 
 
Vi mener at fylkeskommunedirektørens vurderinger i denne sammenheng er 
grundige og gode. Ut fra de faglige vurderingene som her er gjort vil en nedleggelse 
av Jønsberg VGS gi et betydelig dårligere tilbud og en svekking av utdanningen 
innen naturbruk i framtida.  
Og vi vil legge til: - i et av landets aller fremste landbruksområder. 
 
Stange Arbeiderparti vil derfor nedenfor løfte fram forhold som vi mener må veie 
tungt i den videre behandlingen, og da spesielt for vurderingene rundt Jønsberg 
videregående skole. 
 
En nedleggelse av Jønsberg vil svekke det totale tilbudet i Innlandet og 
rekrutteringen til en svært viktig næring. Av hensyn til matsikkerhet, gode og 
innovative næringsmiljøer på Hedmarken og at området har de beste forutsetninger 
for matproduksjon i Norge, bør opplæring på Jønsberg heller styrkes sammen med 
næringen og miljøet rundt skolen. 
 
 
Forhold som taler for å satse på Jønsberg 

- Gjennomføringsgrad innen naturbruk tett oppunder 100%.  
- Oppgradert byggemasse for over 90 millioner 
- Kufjøs med melkerobot, Grisefjøs, Sauefjøs. 
- 1 200 dekar dyrket mark, derav noe økologisk drevet 
- 10 000 dekar skog. I tillegg kommer potensialet som ligger i ytterligere 

370.000 dekar med skog eid av Romedal og Stange allmenninger.  
- Areals som muliggjør vekstskifte 
- Gartnerlinje 
- Tilrettelagt for samarbeide med Fagskolen for undervisning i dyreassisterte 

aktiviteter. 
- Hamarregionen inneholder Høgskole i Landbruk (Blæstad), Graminor, 

Geno, Norsvin, TYR, Mattilsynet m.m. Disse er viktige partnere for 
landbruket og brukes aktivt i undervisning og innovasjon 

- God økonomi og kapasitet med en god maskinpark.  
- En nedleggelse av Jønsberg vil med stor sannsynlighet legge press på 

andre linjer innen praktiske fag i regionen. 
- Har også kapasitet til å ta imot naturbrukselever fra Solør/Sønsterud 
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Befolkning – næring og utdanningstilbud 
 
Stange Arbeiderparti er vel kjent med de utfordringer som fylkeskommunen står 
overfor med synkende elevtall. Vi forstår at det er nødvendig å gjøre betydelige grep 
for at Innlandet som helhet skal ha en skole- og tilbudsstruktur som er tilpasset både 
dagens demografiske situasjon, men aller mest – de demografiske prognosene for de 
kommende 10-20 årene. 
 
Stange Arbeiderparti mener en satsing på naturbruk og innovasjon innen landbruk og 
matproduksjon bør styrkes der elevgrunnlaget er størst, og samarbeidsmulighetene 
med næringsmiljøene har de beste forutsetninger for å lykkes. Dette understøttes 
også av uttalelser fra ulike instanser innen landbruksnæringen. 
 
Dette blir etter vår mening ytterligere forsterket gjennom SSBs sist oppdaterte 
befolkningsprognoser. Disse prognosene viser en ytterligere forventet vekst i 
ungdomskullene i Hamarregionen, ut over det som fylkeskommunedirektøren la til 
grunn i sitt tidligere notat. I det opprinnelige saksframlegget til fylkesutvalget oppgis 
forventet elevkull i Hamarregionen i 2038 til å være 2757 16-18-åringer. SSBs 
framskriving nå (juni-24) viser imidlertid et forventet elevkull på 3241, altså et 
elevgrunnlag i Hamarregionen på nesten 500 flere elever enn presentert i 
saksframlegget. Dette utgjør en vekst i elevtallet i Hamarregionen, de neste 15 
årene, på hele 7,9%. 
 
En nedleggelse av Jønsberg vil true sysselsettingen innen landbruket og 
leverandørindustrien knyttet til denne. Med bakgrunn i det vi her har pekt på er det, 
både utfra et lokalt og et regionalt perspektiv, uforsvarlig og uakseptabelt å legge ned 
Jønsberg videregående skole. 
 
For de øvrige vgs-tilbudene innen videregående skoler i Hamarregionen, herunder 
Stange vg. skole, viser vi til uttalelsen fra Interkommunalt politisk råd (IPR) i 
Hamarregionen. 
 
På vegne av styret i Stange Arbeiderparti 
Grethe Mikaelsen, leder 


